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Po prvi put u naġoj ġkoli profeso-
ri i uļenici su imali priliku da vide 
planetarijum i nebeski svod u 
sistemu Ăbalon efektañ.  

 

U ļast zaposlenim radnicama 
naġe ġkole, direktorica ġkole 
je organizovala kolektivno 
druģenje u ugostiteljskom ob-
jektu Motel Miliĺi u Miliĺima.  

Dobro druģenje obogatilo je 
prisustvo koleginica koje su u 
penziji, i koje su sa nama 
podijelile divne momente 
njihovog penzionerskog ģivo-
ta.  

Savjet uļenika sred-
njoġkloskog centra ñMilutin 
Milankovicò u Miliĺima 
danas je obiljeģio dan 
zaljubljenih, 14 februar. 
Presjednica savjeta uļeni-
ka Anastasija Milinkoviĺ 
kaģe da su u programu 
uļestvovali ļlanovi literarno 
ï recitatorske i dramske 
sekcije, uļenici ļetvrte 
godine ekonomske ġkole i 
ġkolski bend.  

Ļlanovi literarno ï recitatorske 
sekcije recitovali su stihove o 
ljubavi. Marijana Bogiļeviĺ,  
uļenica ļetvrtog razreda 
gimnazije napisala je pjesmu pod 
nazivom ĂDaljinañ. Nada Dragiĺ  
takoĽe je napisala pjesmu pod 
nazivom ĂLjubavñ. Ranka Tomiĺ 
recitovala je pjesmu Milana 
Rakiĺa ĂĻekanjeñ., a Ivona 
Petkoviĺ  pjesmu Desanke 
Maksimoviĺ koja se zove 

ĂĻeģnjañ.  

- Ne ģelimo da gubimo vrijeme, ģelimo da naġi 
uļenici steknu znanja. Nastava na daljinu nije 
dodatna nastava, veĺ poseban oblik nastave definisan Zakonom - istak-
la je Triviĺeva.  

PROĻITAJ NA STRANI # 3 

PROĻITAJ NA STRANI #2 

PROĻITAJ NA STRANI #4 

PROĻITAJ NA STRANI  #4 ,5, 6 

tǊƛƎƻŘƴƛƳ  ƪǳƭǘǳǊƴƻ ς Ȋŀπ
ōŀǾƴƛƳ ǇǊƻƎǊŀƳƻƳΣ 
ǊŜŎƛǘŀŎƛƧŀƳŀ ƛ ŘǊŀƳǎƪƛƳ 
ƪƻƳŀŘƻƳ αwŀŘƻǾŀƴ LLLάΣ 
ƻōƛƭƧŜȌŜƴ ƧŜ 5ŀƴ ȌŜƴŀΦ  

¦ őŀǎǘ ƭƧŜǇǑŜƳ ǇƻƭǳΣ őƭŀƴƻǾƛ 

{ŀǾƧŜǘŀ ǳőŜƴƛƪŀ ǇǊƛǇǊƛƳƛƭƛ ǎǳ 

ƛȊƴŜƴŀŚŜƴƧŜ Ȋŀ ǎǾŜ ȊŀǇƻǎƭŜƴŜ 

ŘŀƳŜ ǳ ƴŀǑƻƧ ǑƪƻƭƛΣ ǳ ǾƛŘǳ ǎƛƳπ

ōƻƭƛőƴƻƎ ǇƛǎƳŀ ǎŀ ŘƛǾƴƛƳ ǇƻǊǳƪŀπ

ƳŀΦ  

OSTALE ZANIMLJIVOSTI 

ONLAJN NASTAVA 

ɓǹěȠ ˇ! ȨťƵųȠťɓ ̟̝̟̝˾̟̝̟̞˱ 

hwD!bL½!/LW! b!¢!±9 ½! ±wLW9a9 
±!bw95b9 {L¢¦!/LW9 

h¢±hw9b! a!bLC9{¢!/LW!  

ά5!bL aL[¦¢Lb! aL[!bYh±L0!έ 

CL[h½hC{YL C!Y¦[¢9¢ 5hbLw!h 
YbWLD9 b!~hW ~Yh[L 

tŀƎŜǎ  ƻŦ но 01 ONLAJN VIJESTI  NAĠE ĠKOLE :https://sscmmilutin-milici.com 

ƋĜȩŴŞ±ƖŞ± Ǻȉƶí±ȡƶȉ"  

Ĝ ɔǺȉ"ʘ± ȩŦƶŴ±  

Ministarka prosvjete i 
kulture Republike 
Srpske, Natalija Triviĺ 
rekla je da poļinje 
onlajn nastava za sred-
njoġkolce u Srpskoj.  

Ona je poruļila da ĺe 
ġkolska godina biti 
zavrġena i da Zakon 
omoguĺava da uļenici 
nakon sticanja znanja 
na daljinu stiļu pravo na 
zavġetak godine.  
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Ļlanovi Savjeta uļenika i dramske 
sekcije, uz prigodan program i podjelu 
novogodiġnjih paketiĺa djeci sa smetnja-
ma u razvoju uljepġali su predstojeĺe 
praznike.  

 U humanitarnoj akciji ġkola je obezbi-
jedila 23 novogodiġnja paketiĺa, a 14 
novogodiġnjih paketiĺa donirale su 
pomenute trgovinske radnje. 

Nataġa ņurkoviĺ 
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tǊŜŘǎǘŀǾŀ Ȋŀ 5ŀƴ ǎǊŜŘπ
ƴƧƻǑƪƻƭŀŎŀ 
   U okviru brojnih manifestacija za uļenike i profesore, koje ĺe se od-
rģati u 2019/2020. godini, prva u nizu je MeĽunarodni dan sred-
njoġkolaca koji se u srednjoġkolskom centru u Miliĺima obiljeģava 
ļetvrti put potvrĽuje direktorica SĠC, Vesna Bogiļeviĺ. 
Savjet uļenika Srednjoġkolskog centra ĂMilutin Milankoviĺñ, obiljeģio 
je 17. novembar, MeĽunarodni dan srednjoġkolaca. Ovaj dan se 
obiljeģava u sjeĺanje na studentske proteste odrģane u Pragu 17. 
novembra ,1939. godine.  

 
Nakon recitacija, ļlanovi dramske sekcije izveli su predstavu 
ĂGlasam za ģivotñ. Tema je svakodnevica tinejdzera, koji se 
susreĺu sa razliļitim problemima kako u ġkoli, tako I u druġtvu. 
Ļlanovi dramske sekcije istiļu da su ovom predstavom poslali 
poruku da je ģivot najvaģniji i da problem, ma kakav bio, uvijek 
moģe da se rijeġi uz podrġku porodice i prijatelja.  
U toku predstave bila je i muziļka pratnja, koju su izveli uļenici 
Tatjana Periġiĺ i ņorĽe Bogiļeviĺ.  

Razgovarali smo sa glavnom glumicom Anjom Marinkoviĺ koja 
nam je odgovorila na par pitanja. 
 

Koja je bila tvoja uloga u predstavi? 
Ja sam bila Marija, djevojka koja je ostala trudna sa 17 godina. 
 
Kako si se snaġla u toj ulozi? 
Bilo je malo teġko dok se nisam ubacila u lik, ali kasnije je sve bilo super. 
 
Koliku ste pomoĺ dobijali od profesora u realizaciji ove predstave? 
Ogromnu. Da nije bilo profesora Siniġe Ġeġlije koji nas je usmjeravao, predstava ne 
bi bila toliko dobra kao sada. 
 

Da li si zadovoljna krajnjim ishodom? 
 Da, jako sam zadovoljna. 
 
Koja je pouka? 

Pouka priļe je da nikada ne treba odustati od ģivota zbog pre-
preka koje su nam se naġle na putu. Uz podrġku porodice i 
prijatelja sve je lakġe. 
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Ġkolska slava Sv.Sava prigodnim 
sveļanostima proslavljena je u Miliĺi-

ma.Muziļki progam pripremili su uļenici 
Srednjoġkolskog centra ĂMilutin Mil-

akoviĺñ,a i ove godine interesantnu taļku 
pod nazivomñLUTKEñ izveli su maliġani iz 
obdaniġta ĂPoletaracñ.Prigodan program 
su izveli i najmlaĽi ļlanovi KUDñBoksitñ. 
Priredba je otvorena himnomñSv.Saveñ 

koju su otpjevali ļlanovi hora.  
 

Uļenice Ivana Samardģiĺ i Marijana Bo-
giļeviĺ recitovale su autorske pjesme. 

Nakon toga obratila se prigodnim govorom i 
direktorica Vesna Bogiļeviĺ, koja je za naġe 

novine izjavila: 
ñDanas je dakle obiljeģen prvi dan manifestacije 

ñĢivot i djelo Sv.Saveñ. Ono ġto je najbitnije 
naglasiti jeste da su se uļenici zaista potrudili da 
danaġnji dan bude ovako dobro realizovan.U 
tome su pomogli naravno i predstavnici naġe 

ustanove ñPoletaracñ Miliĺi.Zaista se zahvaljujem 
direktorici i vaspitaļicama koje su pripremile male 

maliġane za danaġnji nastup.ò 

IzmeĽu ostalog program je obogaĺen i od strane 
KUDñBoksitñ koji su izveli jednu fenomenalnu taļku. Svi pri-
sutni bili su oduġevljeni cjelokupnim izvoĽenjem, kako veĺ 
pomenutih taļaka od strane naġih gostiju,tako i od strane 
naġih uļenika. 
TakoĽe uļenici Milan Mirkoviĺ,Milica Miġiĺ,Damjan 
Suġiĺ,Sergej Vukotiĺ i Ranka Tomiĺ recitovali su pjesmu o 
Sv.Savi.Ļlanovi dramske sekcije na svoj naļin predstavili su 
ĂĢivot i djelo Sv.Saveñ koji su pripremali od poļetka ġkolske 
godine. 

  
Ļlanovi Savjeta uļenika i 
dramske sekcije, uz zanimljiv 
program i podjelu novo-
godiġnjih paketiĺa, djeci sa 
smetnjama u razvoju uljepġali 
su predstojeĺe praznike. U 
humanitarnoj akciji uļestvo-
vali su zaposleni i uļenici 
naġe ġkole. U humanitarnoj 
akciji ġkola je obezbijedila no-
vogodiġnje paketiĺe. Na man-
ifestaciji je bila i izloģba koju 
su napravili uļenici 4 godine 
ekonomske ġkole. TakoĽe 
pozdrave su uputili naļelnik 
opġtine i direktorica Centra 
za socijalni rad. 

w9!5 hb t!D9 мн 
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DIJANA KANDIĹ VANJA BOĠNJAĻIĹ I BLAĢENKA NOVAKOVIĹ 
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-ĂDanas smo pripremili mani-
festaciju povodom Svetog Tri-
funa, odnosno Dana zaljublje-
nih. Sveti Trifun je bio jedan od  
Hristovih velikomuļenika  i 
stradao je za hriġĺansku vjeru 
kada je car izvrġio muļenja 
nad hriġĺanima, a i poznat je 
kao zaġtitnik vina i vinogra-
darstva, pa smo danas njemu 
u ļast, organizovali ovu mani-
festacijuñ, rekla je Anastasija. 
Uļenica drugog razreda 
ekonomske ġkole, Ljubinka 
Vukaġinoviĺ u ime uļesnika 
dramske predstave, rekla je: 
ĂDanas smo pripremili, jednu 
prestavu za Dan zaljubljenih 
koju sam ja napisala.  

Nismo se baġ puno pripremali, 
jer predstava nije bila zahtijevna. 
Htjeli smo da to bude neġto smi-
jeġno, da ubijemo monotoniju 
ovih ġkolskih dana. Predstava je 
bila o jednoj ļudnoj porodici, 
svekrvi koja stalno pije i teġki je 
alkoholiļar, njenom sinu koji nije 
ni za ġta zainteresovan, i djeca, 
kao i sva ostala hoĺe da izaĽu, 
hoĺe novac. Uļestvovalo je 5 
uļenika kao i Savjet uļenika koji 
je sve organizovao. Mnogo nam 
znaļi ġto uļestvujemo u ovome, 
jer dobijamo samopouzdanje ko-
je ĺe nam moģda znaļiti u daljem 
ģivotu, jer uļimo da komunici-
ramo sa publikom.ñ  

Uļenici ļetvrtog 
razreda 
ekonomske ġkole 
napravili su razne 
ukrase u znaku 
ljubavi i time 
doprinijeli ovoj 
manifestaciji. 
Uļenica Jovana 
Radoviĺ rekla je: 
ĂZa Dan zaljublje-
nih spremili smo 
razne kolaļiĺe i 
poklone, slatkiġe, 
srca, slike od 
konca i dosta to-
ga se prodaloò. 

Direktorica Vesna Bogiļeviĺ: 
ĂEvo danas je taj njihov veseli dan, Dan zaljubljenih, pa su oni(uļenici) 
kroz svoje neke ideje uspjeli da to prikaģu i javnosti i ġkolskim drugari-
ma. Sve ono ġto smo imali priliku da vidimo kroz ovaj program, oni su 
prikazali na jedan veoma kvalitetan naļin, u njihovom smislu svojstven 
i zaista mi je drago ġto se u naġoj ġkoli obiljeģava datum poput ovog 
jer to budi i drugarsku ljubav i paģnju, i sve ono ġto se, jednom rijeļju-
naziva ljubavljuò. 
 Ova manifestacija zavrġila se tradicinalnom igrom zvanom Ăkoloñ u 
koju su se prikljuļili ne samo uļenici, veĺ i profesori.  
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Svakom studentu, buduĺem brucoġu u ime Pri-
rodno-matematļkog fakulteta I  Banjaluļkog uni-
verziteta ģelim dobrodoġlicu i dobro druģenje.  
Nadam se da ĺete u naġem hramu nauke i znanja 
imati priliku da sve svoje kreativnosti ispoljite i da 
uģivate u vaġim studijskim aktivnostima, a nama 
bi bilo jako drago da je to Banja Luka a joġ draģe 

Prirodno-matematiļki fakultet. 
 

Dan ģena. 8. mart obiljeģen je u Sred-
njoġkolskom centru ĂMilutin Milankoviĺñ u 
Miliĺima . 
Recitacije i dramski komad uļenika bili su dio 
osmomartovske priredbe. Uļenici su ovom 
priredbom ģeljeli ukazati na prava ģena. Os-
momartovska priredba je tradicija u  sred-
njoġkolskom centru.Pored recitaci-
ja,dramskog komada i pjesama koje su izvo-
dili uļenici, takoĽe su i uļenici u saradnji sa 
profesorima ekonomske grupe predmeta pri-
premili veoma kreativnu izloģbu. 
Pored svega toga ļlanovi Savjeta uļenika 
uļinili su jedan jako lijep gest za 
profesorice,rukovodstvo,upravu ġkole i opera-
tivno osoblje tako ġto su podijelili poruke u 
vidu pisama sa znaļajnim sadrģajem i veoma 
lijepom  ļestitkom koja se odnosi na Dan 
ģena. 

17. februara 2020. god JU SĠC 
"Milutin Milankoviĺ" posjetili su pred-
stavnici Prirodno-matematiļkog 
fakulteta iz Banja Luke. Uz pomoĺ 
osoblja iz ġkole postavili su planetarij 
u kojem su uļenici i profesori imali 

 priliku da vide i ļuju neke zanim-
ljivosti o planetama. 
Razgovarali smo sa profesorom Ob-
radoviĺem koji nam je rekao neġto 
viġe o planetarijumu: 
"Ja sam profesor Vidomir Obradoviĺ, 
inaļe ġef studijskog programa za 
planiranje. 
Dolazim iz Banja Luke sa Prirodno-
matematiļkog fakulteta. Imali smo 
danas za cilj da pokaģemo vaġim 
uļenicima planetarijum. To je jedna 
posebno interesantna atrakcija koja 
je predstavljena od strane naġeg 
Ministarstva i Vlade Republike 
Srpske. 

To je jedan od razloga dolaska, 
drugi razlog dolaska je 
prezentacija Prirodno-
matematiļkog fakulteta. 
Nadam se da ĺemo danas da 
pokaģemo sve ono sto naġ 
fakultet nudi u okviru univer-
ziteta, odnosno Prirodno-
matematiļkog fakulteta. 
Nadamo se da je ovo jedna 
divna atrakcija i da smo na 
neki naļin probudili intereso-
vanje uļenika koji su iskazali 
ģelju da vide studijski program 
na Prirodno-matematiļkom 
fakuktetu,odnosno 

da pokaģemo svaki dio ponaosob vezano za studijske programe, 
a to su: matematika, informatika, biologija, hemija, prostorno 
planiranje, tehniļko, ekologija i tako dalje. 
Ono ġto nam je posebno cilj u okviru 
demografskog razvoja Republike 
Srpske jeste da naġe uļenike 
zadrģimo na prostorima Republike 
Srpske. Mi joġ uvijek nemamo 
probleme, kao fakultet, sa brojem 
studenata, meĽutim u okviru 
populacione politike u interesu nam je 
da studenti studiraju u Republici 
Srpskoj. Ono ġto je posebno 
funkcionalno, a vezano je za Miliĺe je 
da ovdje postoje dvije autobuske 
linije za Banja Luku. Joġ ġta je tu 
interesantno, samo Banja Luka ima 
novosagraĽeni i renovirani studentski 
kampus i studentski dom, tako da su 
buduĺim studentima vrata naġih 
fakulteta ġirom otvorena. 
Bilo bi nam drago da se u septembru 

i oktobru pokaģe da je naġ dolazak imao smisao, ġto smo posjetili 

Miliĺe i ġto smo na neki naļin omoguĺili i uļenicima i upravi ġkole 

da se upoznaju sa osnovnim detaljima naġih studijskih programa. 

DƻǊŀƴŀ .ƻȌƛŏ 

bƻǾƛƴŀǊ  

 

bƛƪƻƭƛƴŀ YƻǾŀőŜǾƛŏ 

bƻǾƛƴŀǊ 

 

~ƪƻƭǎƪŜ ƴƻǾƛƴŜ 

9[[L¢9 
ĠKOLSKA 19/20. GODINA -   MILIĹI - REPUBLIKA SRPSKA -  BOSNA I HERCEGOVINA Strana 03 oD 23 

Savjet uļenika Srednjoġkloskog centra ñMilutin Milankovicò u Miliĺima 
danas je obiljeģio Dan zaljubljenih, 14 februar. Predsjednica Savjeta 
uļenika, Anastasija Milinkoviĺ kaģe da su u programu uļestvovali 
ļlanovi literarno ï recitatorske i dramske sekcije, uļenici ļetvrte godine 
ekonomske ġkole i ġkolski bend.  
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GORANA BOĢIĹ I 
NIKOLINA KOVAĻEVIĹ 

DIJANA KANDIĹ I 
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Za miġljenje o onlajn nastavi,ali i 
mnogim drugim stvarima pitali smo 
profesore koji su nam odgovorili na 
par pitanja. Ovim putem im se zah-
valjujemo na saradnji i datim 
komentarima. Pitanja i njihove odgo-
vore pogledajte u nastavku.  

ǇǊƻŦŜǎƻǊ {ƛƴƛǑŀ ~ŜǑƭƛƧŀ  

ǇǊƻŦŜǎƻǊ aƛƭƻǑ Lƭƛŏ  

Kakvo je vaġe miġljenje o onlajn nastavi? 
ĂAko me pitate za onlajn nastavu kao vid nastave 
kojem smo morali pribjeĺi radi aktuelne pandemije 
virusa korona, onda je moje miġljenje da je ovaj vid 
nastave izuzetno dobro zamijenio klasiļnu nas-
tavu. MeĽutim, postavlja se pitanje uļeniļke 
ozbiljnosti pristupu ovakvom tipu nastave. A takoĽe 
i stvarnom znanju koji su uļenici uspjeli usvojiti na 
ovakav naļin.ñ 
 
Kako ste se snaġli u ovom vidu nastave i da li 
mislite da su uļenici prihvatili to ozbiljno kao i 
redovnu nastavu? 
ĂGovoriti o liļnim sposobnostima i znanjima je 
popriliļno nezahvalno, posebno ako to treba da 
uradi jedan profesor. Ipak bih ja ostavio tu ocjenu 
svojim uļenicima. U tehniļkom smislu ovakvog tipa 
nastave uspio sam organizovati i uspostaviti zado-
voljavajuĺi nivo nastave i postiĺi dogovor sa 
uļenicima koji se poġtuje. O ozbiljnosti uļenika go-
voriĺu samo iz ugla mog predmeta, a takvo miġljen-
je i stav sam iznosio i u razgovoru sa mojim ko-
leginicama i kolegama. Liļno smatram da uļenici 
koji su i u klasiļnom nastavnom procesu pokazivali 
htjenje za uļenjem, to pokazuju i u ovoj tzv. nastavi 
na daljinu. Mada, kada govorimo o aktivnosti uļeni-
ka, onda moram pohvaliti uļeniļku aktivnost. 
Veĺina uļenika nastoji da na vrijeme urade svoje 
zadatke i preuzete obaveze. U pogledu toga, onda 
nastava na daljinu pobjeĽuje klasiļnu nastavu.ñ 

 

A onda, "nekako s proljeĺa" ( ġalim se) pribliģi 
se maj, pa i juni, kraj ġkolske godine, i svi se 
nekako upristoje, postanu aktivniji i pokuġavaju 
da se "provuku" sa ġto boljim ocjenama. Tako je 
svake godine, pa nema razloga oļekivati da 
tako nije ili ne bude i ove godine. To je jedan od 
odgovora na vaġe pitanje. Mi to zovemo tzv. 
uļeniļka ustaljena praksa.  S druge strane post-
oji grupa uļenika koja je, sigurno mogu reĺi, u 
nezavidnoj situaciji, jer su to dobri, vrijedni 
uļenici, ali zbog tehniļkih nemoguĺnosti odaju 
utisak neaktivnosti i nerada u ovoj tzv. onlajn 
nastavi. Jasno je da profesori treba da pokaģu 
toleranciju i razumijevanje pri ocjenjivanju svih 
uļenika, ali to i jeste osnovni izazov naġeg 
posla - pravedno i objektivno ocijeniti svakog 
uļenika, sagledati znanje , sposobonosti i 
moguĺnosti svakog uļenika pojedinaļno, a 
istovremeno i u sklopu odjeljenja.ñ 
 
Kakvo je vaġe miġljenje o korona virusu i da 
li za kraj imate neġto da poruļite? 
ĂNemam nikakvo miġljenje o korona virusu jer to 
nije moja struka. Sve ġto sam proļitao ili saznao 
o tom virusu bilo bi ponavljanje rijeļi koje je 
neko drugi izgovorio, a ja ne ģelim to da radim. 
Ja sam ipak profesor srpskog jezika i srpske 
knjiģevnosti, tako mi glasi diploma i zvanje. Kao 
graĽanin uvijek ĺu poġtovati sve mjere koje 
donesu i propiġu nadleģne ustanove i institucije, 
i savjetovao bih svima da tako ļine. Pripadam 
onoj grupi ljudi koji kaģu : "Pravila postoje da bi 
se poġtovala". A takoĽe drģim se i one izreke 
Hristove : "Ļuvaj se, pa ĺe i Bog da te ļuva." A 
to bih i poruļio svima ostalima. A za kraj ovog 
intervjua mogu da kaģem sljedeĺe : "Ģelim svim 
svojim uļenicima da u ģivotu imaju sreĺe kao i 
ja i da rade posao koji vole."ñ 

Kakvo je vaġe miġljenje o onlajn nastavi? 

ĂU ovoj situaciji nastava na daljinu je ponajbolje rjeġenje. Ali ipak smatram da je ustaljeni naļin nastave u ġkolama najprimjereniji. S tim 

da treba vratiti starije prave vrijednosti prosvjeti i vaspitanju u ġkoli.ñ 

Kako ste se snaġli u ovom vidu nastave i da li mislite da su uļenici prihvatili to kao redovnu nastavu? 

ĂVrlo lako i brzo sam se snaġao, zahvaljujuĺi kolegama i uļenicima. Mislim da su uļenici  svjesni da ovaj vid nastave nije potpun i da je 

trenutno solomonsko rjeġenje.ñ 

Mislite li da ĺe uļenici moģda sada popraviti svoje ocjene jer nema treme pred odgovarnja,kontrolne itd. kao u ġkoli? 

ĂNe mislim. Trema je normalna stvar kod svake osobe. Svaki profesor to treba da ima u vidu. Kod mene je slab odziv za popravljanje 

ocjena.ñ 

Kakvo je vaġe miġljenje o korona virusu i da li za kraj imate neġto da poruļite? ĂKonkretno miġljenje o korona virusu nemaju ni 

doktori. Ļudno je to sve i nejasno cijelom svijetu, pa i meni.  Za kraj naġeg razgovora svim svojim Ľacima ġaljem poruku i pozdrav   

HRISTOS VASKRSE!ñ 

~ƪƻƭǎƪŜ ƴƻǾƛƴŜ 
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Kao ġto veĺ znate, zbog pandemije virusa 
korona i vanrednog stanja onlajn nastava je 
poļela 23. marta 2020. godine.  
Ovaj naļin rada je nov i za uļenike i za 
profesore, pa se nadamo da su se svi dobro 
snaġli i da nije bilo problema pri izvoĽenju 
nastave.  

Prva je profesorica Biljana Nikoliĺ od-

govarala. 

Kakvo je vaġe miġljenje o onlajn nastavi? 

Onlajn nastava je prva pomoĺ.Neġto ġto po 

mom miġljenju nije primjenjivo niti praktiļno u 

redovnim uslovima rada. Niġta ne moģe zami-

jeniti komunikaciju licem u lice. 

Kako ste se snaġli u ovom vidu nastave i da 

li mislite da su uļenici prihvatili to kao 

redovnu nastavu? 

Liļno,smatram da sam se snaġla odliļno. Ġto 

se tiļe uļenika , ne mogu generalizovati.Oni 

koji su radili u uļionici kao fiziļkom pro-

storu ,radili su i onlajn i suprotno.Smatram da je 

kod veĺine uļenika izostao stres uzrokovan 

klasiļnim ispitivanjem, ġto je dobro.ñ 

Da li je bilo teġko organizovati sve za 

relativno kratko vrijeme? 

ĂPrvi dani su bili izuzetno stresni.Jako 

veliki broj grupa se morao formirati, 

prikupiti podaci o Ľacima...mnoġtvo 

izvjeġtaja.Osmisliti naļin kako voditi nas-

tavu i naĺi balans izmeĽu normalnog 

obima gradiva s jedne strane i pritiska 

na uļenike s druge. Kako raditi a da ne 

budu optereĺeni u periodu koji je bio 

ionako stresan? Kako raditi u uslovima 

loġe tehniļke opremljenosti? Ispostavi-

lo se da smo u hodu nalazili rjeġenja i 

prilagodili se.ñ 

Kakvo je vaġe miġljenje o korona virusu i da li 

za kraj imate neġto da poruļite? 

ĂVrijeme ĺe kao i obiļno dati odgovore na brojna 

pitanja.Ako niġta drugo ,bar smo u periodu 

izolacije nauļili toliko toga.Koliko je zdravlje vri-

jedno i kako ga moramo njegovati,kako su nam 

potrebne male stvari da bismo bili sreĺni.Nauļili 

smo da poġtujemo prirodu,slobodu kretanja i 

stvari koje smo prihvatali zdravo za gotovo. 

Poruļila bih svima da smanje stres.Da percipi-

raju stvari na pravi naļin,da se ne nerviraju,da 

se viġe smiju,zdravije hrane i ne primaju k srcu 

loġu energiju od drugih ljudi,jer zdravlje je 

dragocjeno.ñ 

Imali smo i projektnu sedmicu, ove 

godine organizovanu na drugaļiji 

naļin. Da li su se uļenici potrudili i 

ove godine, bez obzira ġto je sve or-

ganizovano drugaļije? 

ĂNaravno da jesu. Opet moram istaĺi da 

su uobiļajeni trud pokazali uļenici od 

kojih smo i navikli na rad.ñ 
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Da li je bilo teġko organizovati sve i 
prilagoditi se za relativno kratko vrijeme? 
ĂOdgovor ĺe moģda iznenaditi, ali uopġte ne. 
Uļenici, bar oni kojima ja predajem, izuzetno 
lako su i brzo prihvatili nov naļin rada i praĺenja 
nastave.Malo da se naġalimo, pa da kaģemo da 
je konstantna upotreba telefona od strane uļeni-
ka imala prednosti, makar u pogledu brzine or-
ganizovanja po grupama/razredima na raznim 
aplikacijama i tipovima druġtvenih mreģa. Dakle 
naġa stalna upozoravanja da uļenici mnogo 
vremena provode koristeĺi se telefonima i 
uopġte uz druġtvene mreģe, donekle nisu bila 
opravdana. Ali to samo u pogledu uļeniļkih 
vjeġtina pri koriġĺenju pomenutih aplikacija i za 
lakġe i jednostavnije ispunjavanje zadataka 
praĺenja ovakvog tipa nastave. Tako da na kraju 
ovog pitanja mogu reĺi jedno veliko bravo za 
uļenike.ñ 

 

Mislite li da ĺe uļenici moģda sada popraviti svoje ocjene jer nema 
treme pred odgovarnja,kontrolne itd. kao u ġkoli? 
ĂLiļno mislim da ĺe uļenici, veĺina uļenika, zadrģati ocjene sa polu-
godiġta, ako govorimo o zakljuļnim ocjenama. Govoriti o stvarnim, realnim 
ocjenama u ovakvom naļinu rada, malo je neozbiljno. Velika je moguĺnost 
"pomoĺi sa strane" kada je u pitanju ocjenjivanje znanja uļenika na 
ovakav naļin. Ali, opet, potrebno je nagraditi trud i zalaganje uļenika. 
Posebno onih koji, po mom kriterijumu, imaju naziv "uļenici koji hoĺe". Up-
ravo u tom pravcu, nagraĽivanju uļeniļke aktivnosti, kreĺu se i smjernice 
koje dobijamo od Ministarstva prosvjete i od RPZ-a ( Republiļki pedagoġki 
zavod Republike Srpske).ñ 
 
Imali smo i projektnu sedmicu, organizovanu na drugaļiji naļin, da li 
su se uļenici potrudili i ove godine, bez obzira ġto je sve organi-
zovano drugaļije? 
ĂDa, jesu. Izuzetno sam zadovoljan radom svih uļenika koji su na mojim 
ļasovima radili aktivnosti u okviru projektne sedmice. Naravno da je vaģna 
organizacija i ideja aktivnosti u projektnoj sedmici, ali kada se sve uradi na 
vrijeme i uļenici se ranije pripreme ( mislim da prvu projektnu sedmicu 
polovinom novembra 2019.godine), onda rezultati dolaze sami po sebi.ñ 
 
Smatrate li da se neġto moglo drugaļije odraditi ili je ipak sve onako 
kako treba da bude? 
ĂNaravno da uvijek moģe da se uradi i na drugaļiji naļin. Ali, ako mogu 
reĺi da sam neġto nauļio u ovim proteklim godinama rada u ġkoli sa Ľaci-
ma, onda je to jedan fraza kojom se ļesto sluģim. Ona glasi : "Ako neġto 
nije uraĽeno onako kako sam ja zamislio, ne znaļi da je pogreġno, samo 
je drugaļije." Viġe volim da uļenike smatram saradnicima i njima pre-
pustim naļin rada i organizaciju zadataka, nego da sve odredim ja. Uļenici 
na takav naļin uļe, ili bar pokuġavaju da nauļe bitnost samostalnog rada i 
odgovornosti kao izuzetno bitnoj osobini u ģivotu svakog ļovjeka.ñ 
 
Oļekuju li uļenici da im se progleda kroz prste zbog nastale situaci-
je? 
ĂHm... Ġta sve naġi uļenici ne oļekuju. Koliko mnogo ļasova proĽe u 
neaktivnostima, ļak i ometanju nastave, pa ponekad i u raspravi sa 
profesorima.  

NATAĠA ņURKOVIĹ 
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Kakvo je vaġe miġljenje o onlajn  nastavi? 
 
Pa evo biĺu iskrena kada je u pitanju sam proces nastave na daljinu, odnosno onlajn nastave.To je dakle 
jedan proces za koji smo, evo i u praksi, potvrdili da je veoma produktivan kada su u pitanju ubrzane ak-
tivnosti koje sluģe svrsi pokrivanja odreĽenih, ajde da kaģemo ili nazovimo ih , radnih zadataka u vanred-
nim stanjima. Ono ġto je  neuporedivo kada je u pitanju odnos i poreĽenje sa klasiļnom nastavom,to su 
nezaobilazni pedagoġki standardi gdje zaista po pitanju kvaliteta ne treba uopġte diskutovati. Klasiļna 
nastava nosi mnogo jaļi i kvalitetniji sastav realizacije nastavnih jedinica kao i njihove realizacije u odnosu 
na onlajn nastavu. Ģelim da pohvalim i kolektiv kao i uļenike koji  su se u ovom procesu izuzetno 
kvalitetno snaġli i imala sam priliku kroz medije da to i javno naglasim i da pohvalim kompletan rad uprave 
ġkole, nastavnika, a isto tako i uļenika. 

~ƪƻƭǎƪŜ ƴƻǾƛƴŜ 

9[[L¢9 
ĠKOLSKA 19/20. GODINA -   MILIĹI - REPUBLIKA SRPSKA -  BOSNA I HERCEGOVINA Strana 05 od 23 

òONLAJNó  NASTAVA 

5Lw9Y¢hw 
±9{b! .hDL29±L0 

{¢w!b!  h5 но 03 ONLAJN VIJESTI  NAĠE ĠKOLE :https://sscmmilutin-milici.com 05 

Kakvo je vaġe miġljenje o cijeloj ovoj situaciji, vanrednom stanju i da 
li za kraj imate neġto da poruļite? 
 
Moje liļno miġljenje, ja ĺu se sada staviti u ulogu graĽanina ili sugraĽani-
na, nikako u ulogu rukovodioca institucije , a mogu i sa tog aspekta da 
dam neki svoj liļni komentar, ova situacija je zaista vanredna situacija ili 
nazovimo ga vanredno stanje. Zateklo nas je niotkuda,  ali po svemu 
sudeĺi kao organizovano druġtvo uspjeli smo da se izborimo sa tim i jedino 
ļemu se nadam je da ĺe uskoro  sve ovo da se zavrġi i da ĺemo se vratiti 
tom nekom normalnom toku ģivota. A ġto se tiļe moje poruke ja ĺu samo 
kratko reĺi : ñ Ne ponovilo seò.  Mislim da iza ove reļenice stoji milion teza 
koje ne bih sad provlaļila, jer, ako ovo stanje smatramo vanrednim, 
mnogo je nemira unijelo u narod, mnogo psihiļke pometnje, a  isto to se 
odrazilo i na zdravsto, obrazovanje, manjim dijelom na policiju.  Sve u 
svemu stanje koje  jednostavno treba da bude negdje zavedeno u istoriju 
naroda i da se okarakteriġe kao jedna vrsta vanrednog statusa o ļemu su 
mnogi priļali u cijelom svijetu, ne samo mi ovdje u malim lokalnim sredina-
ma.  Iskreno se nadam da je ova situacija prolaznog karaktera i da nam se 
u bliskoj buduĺnosti viġe neĺe ponavljati.  

Kako ste se vi snaġli u obavljanju duģnosti,da li 
se neġto promijenilo s obzirom da se sada 
veĺina stvari mora odraditi online putem mo-
bilnih ureĽaja isvega ostalog? 
 
Pa zaista evo u poreĽenju sa kasiļnom nastavom 
sad samo mogu da potvrdim da se radi duplo viġe. 
Sam proces organizacije u ovom obliku nije jed-
nostavan.  Bilo je tu definisanja aktivnosti koje su 
trajale danonoĺno, ali sve se to radilo u saradnji sa 
naġim kolegama, naġim nastavnicima, kolegama iz 
uprave ġkole.  Tako da, ako sam dobro razumjela 
pitanje, ovdje se akcenat stavlja na moje snalaģen-
je  u cijeloj ovoj priļi. Naravno, trebalo je vremena 
da se sve postavi na pravo mjesto, ali uz mnogo 
truda i dobru saradnju sa kolektivom niġta nije 
teġko, osim ġto mnogo viġe vremena treba nego 
kada je u pitanju klasiļan vid nastave. Previġe je 
umora, previġe nespavanja, a sve to dijeli i kolektiv 
tako da u istom smo koġu, da se tako narodski iz-
razim. Svakako da je moja uloga ovdje istaknutija, 
ne mogu sad da kaģem da je na nekom 
rukovodeĺem nivou, ali zna se u ļijem su domenu 
odgovornosti za organizaciju online nastave.  Mogu 
da kaģem da se  veoma  aģurno radilo, a samim tim 
se vodilo raļuna da nema nikakvih propusta i da 
sve ide nekim svojim sigurnim tokom. Nastojalo se 
da uļenici dobiju jasan  pravac kretanja kroz online 
nastavu koji ĺe biti ustaljen. To se i potvrdilo. Ovdje 
konkretno mislim na kvalitet organizovanja onlajn 
nastave gdje smo imali viġe faza i procesa, gdje 
smo imali te neke promjene koje su definisane od 
strane Republiļkog pedagoġkog zavoda, za koje ne 
mogu samo reĺi da su promjene veĺ i odreĽene 
nejasnoĺe. Te nejasnoĺe su na neki naļin nastale 
kao faza, da kaģem, ingerencije djelovanja izmeĽu 
ministarstva i Republiļkog pedagoġkog zavoda, a 
ġto se u mnogome odrazilo na srednje ġkole. Poh-
valiĺu u tom sluļaju organizaciju rada jer naġa ġko-
la nije apsolutno niġta mijenjala; kako se poļelo 
tako se zavrġava, ġto je najbolji pokazatelj 
uspjeġnog organizovanja rada ġkole.  

Smatrate li da se neġto u vezi 
online nastave moglo odraditi na 
neki drugi naļin ili je sve ispalo 
onako kako treba? 
 
Kao ġto sam prethodno pomenula 
oganizovano je sve onako kako je 
moglo i kako je trebalo da bude jer 
za drugaļijim vidovima nismo imali 
niti vremena da istraģujemo  niti se 
u praksi pokazalo da je trebalo dru-
gaļije da se odradi. Ono ġto liļno 
smatram, kao rukovodilac instituci-
je, jeste da smo uz zajedniļke na-
pore, evo pomenuĺu joġ jednom, 
kako nastavnika tako i uļenika, a 
samim tim sve u koordinaciji sa up-
ravom ġkole, na veoma uspjeġan 
naļin uspjeli da sve ovo privedemo 
kraju. Ono ġto je meni zaista 
drago, jeste ġto su se uļenici  
snaġli u svim timaktivnostima, ali 
opet s druge strane nije mi drago 
zbog odreĽenih aktivnosti kada su 
u pitanju maturska odjeljenja. 
Naime, ovo je prva generacija koja 
ĺe po svemu sudeĺi izaĺi na malo 
drugaļiji naļin iz ove ġkole. Sa 
dubokim emocijama to izraģavam, 
jer sama pomisao da maturska 
odjeljenja na malo drugaļiji naļin, 
a to je dakle nastavom na daljinu, 
nekako preģivljavaju taj osjeĺaj 
zavrġetka srednjoġkolskog obra-
zovanja je pomalo ļudan i neu-
obiļajen. Ali, evo, otvoriĺe se prili-
ka, pa ĺemo imati te neke bliģe 
kontakte sa naġim maturantima 
kao i sa ostalim uļenicima iz dru-
gih odjeljenja da na neki naġ prisni-
ji naļin ozvaniļimo kraj ove tekuĺe 
ġkolske godine.  

Da li je bilo teġko da se organizuje sve u vezi 
onlajn nastave za relativno kratko vrijeme? 
 
Ļinjenica jeste da smo imali veoma malo vremena 
da se organizujemo i pripremimo kompletan, ajde da 
kaģem tehniļki process.  Slobodno mogu reĺi da 
smo u izuzetno skraĺenim vremenskim intervalima 
uspjeli da napravimo, i to za neġto malo viġe od 6 
sati, kompletan organizacioni proces konekcije iz-
meĽu nastavnika i uļenika,  a samim tim i uprave 
ġkole. TakoĽe smo organizovali i utvrdili i metode na 
osnovu kojih se izvodila online nastava. Dakle, opet 
moram da naglasim,  u skladu sa definisanim, rela-
tivno kratkim vremenskim intervalima, mi smo uspjeli 
zaista veoma brzo i produktivno da se organizujemo, 
a  svega toga ne bi bilo da nismo imali zaista 
kvalitetan kolektiv, a isto tako i aģurne uļenike. 
Zajedniļkim snagama smo uspjeli jednostavno da 
izvuļemo maksimum, ali maksimum koji je zavrijedio 
paģnju kada je u pitanju posmatranje od strane Re-
publiļkog pedagoġkog zavoda. I, ģelim da istaknem,  
od strane tog istog zavoda smo dobili  pohvale za 
organizaciju naġeg rada.    
. 

Imali smo i projektnu sedmicu, ive godine organizovanu na malo dru-
gaļiji naļin, da li je i koliko bilo teġko osmislti naļin realizovanja iste? 
 
Ġto se tiļe organizacije naġe tradicionalne manifestacije ñDani Milutina 
Milankoviĺaò, mnogo je teġko priļati na tu temu i zaista ĺu izraziti moju 
blagonaklonost i priznaĺu da sa dubokim emocijama komentariġem. U 
ļitavom procesu manifestacije zaista u mnogome su nedostajali kako 
uļenici, isto tako i nastavnici. Sve je zamiġljeno kroz onlajn proces ġto je u 
ovom momentu jedini opravdan naļin kako bi sve ovo ostalo u skladu sa 
mjerama koje je uveo krizni ġtab, kako lokalnog nivoa tako i republiļkog. 
Jednostavno nije bilo moguĺe niti dozvoljeno da se izvede na drugaļiji 
naļin. U kompletnu ovu situaciju  uklopili smo ovu naġu manifestaciju i pro-
jektnu sedmicu, ali se nadam da su se i uļenici a i profesori dobro snaġli i 
uspjeġno odradili svoje zadatke. U svakom sluļaju, poġto je tradicija naġe 
ġkole nagraĽivanje uļenika kroz odreĽene uļeniļke projekte i aktivnosti 
jednostavno smo otvorili  moguĺnost da uļenici kroz svoje inovativne ideje i 
projekte na temu ñĢivot i djelo Milutina Milankoviĺaò pokaģu svoj talenat i 
svoje sposobnosti i za to budu nagraĽeni. Formirali smo i Komisiju za 
pregledanje pristiglih uļeniļkih radova i to je ono ġto treba da se uradi u 
narednom periodu. Svakao da teġko pada i sama pomisao da smo mogli 
kao i prethodnih godina na mnogo kvalitetniji naļin da iznesemo to naġe 
zajedniļko druģenje u ļast naġem velikom nauļniku Milutinu Milankoviĺu,  i 
da obiljeģimo to na drugaļiji naļin, ali eto ove godine zbog cjelokupne situ-
acije to nije moglo drugaļije da se izvede.   


